
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte lezer, 

 

Op 9 november 2022 nam uw raad de motie Uitbreiding Repaircafés Groningen aan. 

Wij werden verzocht om aandacht te besteden aan de volgende punten: 

• Reparatie als vast onderdeel op te nemen in Duurzaam Groningen en hieraan  

specifiek aandacht te besteden. 

• Te bekijken op welke mogelijkheden het uitbreiden van Repaircafés kan worden  

vormgegeven, zowel in aantal als in functie, bijvoorbeeld door de mogelijkheid te  

bieden spullen of kleding te ruilen. 

• Daarbij ook de mogelijkheid van het vormen van algemene- of re-integratie  

voorzieningen in samenwerking met DMO en Gebiedsteams nadrukkelijk mee te  

nemen. 

• U hierover te informeren voor de volgende begrotingsvergadering. 

 

Middels deze brief geven we aan wat de stand van zaken is omtrent de uitwerking van 

deze motie. 

 

Opzet en functie  

Repaircafés zijn zelfstandige organisaties die een belangrijke functie in de buurt 

vervullen, zowel op het gebied van duurzaamheid, kennisdeling als op sociaal niveau. 

Ze helpen mensen hun spullen te repareren in plaats van ze weg te gooien, waardoor er 

minder afval wordt geproduceerd. Daarnaast leren onze inwoners dankzij Repaircafés 

over de werking van hun spullen en kunnen ze wellicht in de toekomst zelf eenvoudige 

reparaties uitvoeren. Het sociale aspect van deze ontmoetingsplaatsen is van grote 

waarde voor de buurtbewoners en staat centraal in het concept van de Repaircafés.  
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Volgvel 1 

 

 

Soms komen mensen voor een praatje, terwijl ze zelf geen kapotte spullen hebben. 

Vanwege de autonomie en zelfstandigheid van ieder Repaircafé-vrijwilligersteam 

verschillen ze enigszins qua aanpak. 

In Groningen zijn er acht Repaircafés.  

 

Bijeenkomst 

Wij hebben een bijeenkomst georganiseerd waar zes van de acht Repaircafés 

daadwerkelijk aanwezig waren. Tijdens de bijeenkomst hebben we o.a. gesproken 

over de punten die u in uw motie noemt.  

Uit de bijeenkomst kwam duidelijk naar voren dat Repaircafés veel dankbaarheid 

ervaren van hun bezoekers. Inwoners vinden het prettig om zekerheid te hebben of een 

product echt kapot is of dat het nog gerepareerd kan worden. Ook maken er veel 

minima gebruik van de Repaircafés. Deze groep inwoners kan zich vaak geen 

vervangend product veroorloven. De Repaircafés benadrukten daarnaast hoeveel 

voldoening het hen geeft om kennis uit te wisselen met anderen en bij te dragen aan 

een meer circulaire economie.  

 

Onderling contact 

Tijdens de bijeenkomst werd duidelijk dat de Repaircafés nauwelijks contact hebben 

met elkaar. Er is onderling afgesproken om een platform te creëren waar ze 

openingstijden en specialisaties kunnen delen, zodat ze elkaar kunnen doorverwijzen 

wanneer nodig en waardevolle tips en materialen kunnen uitwisselen. In het najaar 

zullen wij een nieuwe bijeenkomst en excursie met de Repaircafés organiseren. 

 

Mogelijkheden tot uitbreiding  

De Repaircafés zijn enthousiast over het idee om structureel extra publiciteit in te 

zetten om het concept meer onder de aandacht te brengen. Dit gaan wij organiseren 

door gebruik te maken van kanalen als Duurzaam Groningen, Haal alles uit je Afval 

en de Gezinsbode.  

De Repaircafés hebben kanttekeningen bij uw wensen om daadwerkelijk uit te 

breiden. Een voorwaarde is dat extra vrijwilligers worden geworven omdat de huidige 

capaciteit ontoereikend is voor een groeiend aantal bezoekers.  

Als oplossing hiervoor gaan wij onderzoeken of studenten van het Noorderpoort, Alfa 

College en Hanzehogeschool ingezet kunnen worden om werkervaring op te doen. 

Daarnaast wordt er via de vrijwilligersvacaturebank Link050 een oproep gedaan voor 

extra vrijwilligers. Enkele Repaircafés maken hier al gebruik van. Eenzelfde oproep 

gaan wij doen aan Groningen Schoon Dankzij Mij leden. Via deze weg bereiken we al 

ruim 3500 van onze inwoners die hun steentje bijdragen aan een schone en duurzame 

leefomgeving. 

 

Re-integratie mogelijkheden 

Een van de door u voorgestelde ideeën was de koppeling met re-integratietrajecten om 

de capaciteit te vergroten. Hoewel dit een veelbelovend voorstel leek, blijkt het in de 

praktijk niet haalbaar voor de meeste Repaircafés. Dit komt voornamelijk doordat de 

meeste cafés maar een keer per maand geopend zijn, waardoor de structuur die 

benodigd is voor deze trajecten ontbreekt. Daarnaast vereist het extra begeleiding en 

de benodigde capaciteit daarvoor is momenteel niet beschikbaar.  

  



Volgvel 2 

 

 

Er was echter één Repaircafé dat verbonden is aan een tweedehandswinkel en 

daardoor vaker geopend is, dat openstaat voor een dergelijke koppeling. 

 

Uitbreiding functie 

We hebben de optie om ruilmogelijkheden op te zetten in de Repaircafés besproken. 

Voor de cafés die nauw verbonden zijn met kringloopwinkels is dit een haalbare optie. 

Deze cafés kunnen gebruikte spullen accepteren en mensen aanmoedigen om hun 

gerepareerde items te ruilen voor andere tweedehands goederen. Voor de Repaircafés 

die onafhankelijk opereren is het opzetten van ruilmogelijkheden niet realistisch. 

Daarnaast gaven Repaircafés aan dat er steeds meer ruilinitiatieven en weggeefkastjes 

in onze gemeente zijn. 

 

Financiële situatie Repaircafés 

Repaircafés hebben verschillende kostenposten, zoals huur van de locatie, aanschaf 

van materialen en gereedschappen, reiskosten en andere operationele uitgaven. 

Sommige Repaircafés geven aan behoefte te hebben aan een financiële 

tegemoetkoming om hun activiteiten te kunnen voortzetten. Aan de andere kant zijn er 

ook Repaircafés die hun kosten prima kunnen ondervangen door de vrijwillige 

bijdragen die ze ontvangen. In het volgende overleg met repaircafes zullen we hierop 

verdieping geven. 

 

Conclusie 

De Repaircafés in onze gemeente vervullen een waardevolle en gewaardeerde functie 

op meerdere fronten. We zullen ze ondersteunen op de wijze zoals hierboven 

beschreven. Hoewel er verschillende manieren zijn om hen te faciliteren, moeten we 

altijd rekening houden met de autonomie en de unieke behoeften van elk café. 

Daardoor kiezen we voor maatwerk als sleutel tot succes bij het ondersteunen van 

deze organisaties. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


